
Protokół Nr XLIV/20I3 
sesji Rady Miejskiej w Opatowie 

odbytej w dniu 23 października 2013 roku 

Sesję rozpoczęto o godz. 12 , a zakończono o godz.l4 . W sesji wzięło udział 13 radnycli, na 
ogólną liczbę 15 radnych - wg listy obecności / stan. zal. do Prot /, 

W sesji nie uczestniczyli radni: 
1) Pan Norbert Staniszewski 
2) Pani Józefa Zakrzewska 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
1) Pan Andrzej Chaniecki - Burmistrz Miasta i Gminy Opatów. 
2) Zaproszeni goście - wg listy obecności / stan zał. do Prot. /. 
3) Przewodniczący jednostek pomocniczych Gminy Opatów - wg listy obecności / stan. zał. 

do Prot- /. 
4) Przedstawiciele mediów, w tym Regionalnej Rozgłośni Radia Opatów. 
5) Pracownicy Urzędu Miasta i Gminy w Opatowie. 

Porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie i przyjęcie proponowanego porządku obrad sesji. 
2. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Informacje w zalaesie świadczonej opieki medycznej w Mieście i Gminie Opatów w 2013 roku, 

- dyskusja 
4. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej oraz Burmistrza Miasta i Gminy dotyczące analizy 

oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych do ich złożenia za 2012 rok. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie; 

a) zmian w budżecie Gminy Opatów na 2013 rok, 
b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Opatów na lata 2013 - 2028, 
c) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Opatów, 
d) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nierucłiomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty, 

i ) zmieniająca uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości ojrfaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości, 

g) zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej w Opatowce, 
6. Informacja z pracy Urzędu Miasta i Gminy w Opatowie oraz Burmistrza Miasta i Gminy 

Opatów w okresie międzysesyjnym. 
7. Interpelacje i zapytania. 
8. Wolne wnioski, sprawy różne. 
9. Zamknięcie obrad sesji. 

Ad.l . 
Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - dokonał otwarcia obrad XLIV 
sesji Rady Miejskiej, powitał radnych, zaproszonych gości i wszystkich obecnych na sali. Następnie 
na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad sesji, W chwili rozpoczęcia obrad na 
sali było obecnych 10 radnych, na ogólną liczbę 15 radnych. Następnie przedstawił proponowany 
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porządek obrad sesji, wnosząc jednocześnie o wycofanie z porządku obrad z pkt. 5 ppkt, b tj. 
podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Opatów na lala 2013 - 2028 oraz wniósł o poszerzenie porządku obrad w pkt, 5 o ppkt: h, i , 
j , k, 1: 
W ppkt. h - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Opatów na 2013 rok. 
W ppkt. i - podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Opatów na lata 2013 - 2028. 
W ppkt. j - podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości niezabudowanej oznaczonej 

numerem ewidencyjnym 1538/2 położonej w Opatowie. 
W ppkt. k - podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości niezabudowanej oznaczonej 

numerem ewidencyjnym 1537/1 położonej w Opatowie. 
W ppkt, 1 - podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości niezabudowanej oznaczonej 

numerem ewidencyjnym 112 położonej w Jurkowicach 

Radni nie zgłaszali uwag do zaproponowanego porządku obrad sesji. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania. Rada Miejska przyjęła jednogłośnie wniosek 
Przewodniczącego Rady Miejskiej o wycofanie z porządku obrad z pkt 5 ppkt, b tj, podjęcie 
uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Opatów na lata 2013 - 2028, 10 głosami „ za", O głosów,, przeciwnych" i O głosów 
„wstrzymujących się" W głosowaniu wzięto udział 10 radnych. 

Rada Miejska przyjęła jednogłośnie wniosek Przewodniczącego Rady Miejskiej o poszerzenie 
porządku obrad w pkt, 5 o ppkt: h, i , j , k, I . : 
W ppkt, h - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Opatów na 2013 rok, 
W ppkt, i - podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Opatów na lata 2013 - 2028. 
W ppkt. j - podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości niezabudowanej oznaczonej 

numerem ewidencyjnym 1538/2 położonej w Opatowie, 
W ppkt, k - podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości niezabudowanej oznaczonej 

numerem ewidencyjnym 1537/1 położonej w Opatowie, 
W ppkt, 1 - podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości niezabudowanej oznaczonej 

numerem ewidencyjnym 112 położonej w Jurkowicach, 10 głosami „ za", O głosów 
„ przeciwnych" i O głosów „wstrzymujących się", W głosowaniu wzięło udział 
10 radnych. 

Następnie Rada Miejska przyjęła jednogłośnie zaproponowany porządku obrad sesji 
z wyłączeniem z pkt 5 ppkt b oraz włączeniem do porządku obrad w pkt 5 ppkt,: h, i , j , k, L; 
10 głosami „za", O głosów,, przeciwnych" i O głosów „wstrzymujących się". W głosowaniu 
wzięło udział 10 radnych 

Ad.2. 
Rada Miejska przyjęła jednogłośnie Protokół Nr XXXX[II/2013 sesji Rady Miejskiej w Opatowie 
odbytej w dniu 20 września 2013 roku wobec nie wzniesienia uwag, 10 głosami „za" , O głosów 
„przeciwnych" i O głosów „wstrzymujących się" W głosowaniu wzięło udział 10 radnych. 

Ad3. 
Informację w zakresie świadczonej opieki medycznej w Mieście i Gminie Opatów w 2013 roku 
przedstawili: 
1) Pani Marzena Kwapisz - Dyrektor SPZOZ w Opatowie, / stan, zał do Prot / 
2) Pani Anna Kargulewicz - Dyrektor NZOZ „ ZDROWIE" w Opatowie / stan, zał, do Prot./. 

Radni nie zabierali głosu w dyskusji 
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Ad.4. 
Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej oraz Burmistrza Miasta i Gminy dotyczące analizy 
oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych do ich złożenia za 2012 rok przedstawili: 
- Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej. / stan. zał. do Prot. / 
- Pani Monika Kościółek - po Sekretarza Gminy w imieniu Burmistrza Miasta i Gminy Opatów. 

/ stan. zał. do Prot. /. 

Ad. 5. 
a) Pani Martyna Rusak - Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie Gminy Opatów na 2013 rok. 

Pani radna Beata Wrzołck - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji do 
przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał do Prot. /. 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 
Pan radny Andrzej Żychowski - prosząc o głos mówił; przy okazji omawiania tej uchwały, ale 
również i przy okazji omawiania irmych uchwał wróciliśmy do wniosku, który padł na poprzedniej 
sesji, a wcześniej na posiedzeniu Komisji Budżetu około póhora miesiąca temu, żeby wszystkie 
realizowane inwestycje obejrzeć, żebyśmy mogli się na ich terenie spotkać i zobaczyć na jakim są 
etapie i być może zgłosić swoje wnioski, ponieważ padło szereg pytań od radnych i w zasadzie na 
te pytania jeszcze nie znamy odpowiedzi. Zatem, bardzo proszę p. Burmistrzu o ustalenie tego 
terminu z p. Przewodniczącą Komisji jeśli nie jest jeszcze ustalony i jest prośba, żeby w ciągu 
najbliższych 10 dni w miarę możliwości ten termin ustahć. Myślę, że może to być np. sobota jak 
i inny dzień tygodnia, to już zależy od uzgodnienia z p. Burmistrzem. Ja myślę, że jest taka 
potrzeba ze strony Rady Miejskiej, ze strony radnycłi, żeby w jak najszybszym terminie to 
spotkanie się odbyło, żebyśmy mogli te inwestycje objechać, zobaczyć na jakim są etapie, jak są 
realizowane. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLlV/334/2013 w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Opatów na 2013 rok, 11 głosami „za",0 głosów „ przeciwnych " i O głosów 
„wstrzymujących się". W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. / stan. zał. do Prot. /. 

c) Pan Ireneusz Klimkowski - Kierownik Ref RGRiNK - przedstawił projekt uchwały 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Opatów, 

Pan Artur Kargulewicz - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, członek Komisji Przestrzegania 
Prawa, Porządku Publicznego i Samorządu Mieszkańców Rady Miejskiej - przedstawił pisemną, 
pozytywną opinię wspólną Komisji Przestrzegania Prawa, Porządku Publicznego i Samorządu 
Mieszkańców oraz Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej 
do przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał. do Prot. /. 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - zabierając głos powiedział; 
w Regulaminie, który został uchwalony na wiosnę tego roku i dzisiaj go zmieniamy mamy 
segregowanie odpadów na kilka frakcji, natomiast w ulotce, którą nam REMONDIS na początku tej 
działalności w lipcu przesłał do domu mieliśmy segregowanie odpadów na dwie frakcje, plus ta 
trzecia odpady biodegradowalne. Dostaliśmy taką kolorową ulotkę, na której było powiedziane, że 
do jednego pojemnika wrzucamy odpady zmieszane, a drugi pojemnik na odpady zmieszane -
segregowane, czyli w drugim pojemniku gromadzimy szkło, plastik, drobny metal i papier. 
Natomiast w naszej uchwale mieliśmy segregowanie odpadów na poszczególne frakcje - osobno 
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metal, osobno plastik, osobno szkło i osobno papier. Powiem, że takie segregowanie każdej tej 
frakcji osobno w gospodarstwach domowych nastręcza dużo problemu, ponieważ każdy 
mieszkaniec musi mieć cztery takie pojemniki. Wiem, że to trudno jest zbierać najpierw razem 
wszystkie odpady, a potem w dniu ich odbioru grzebać w tych śmieciach i je segregować. Wiem, 
że w gminach, w Dorzeczu Koprzywianki segregują odpady na dwie frakcje i ogólnie w Polsce jest 
w większości taki sposób segregowania na śmiecie raz na zmieszane, a drugi raz na odpady 
zmieszane segregowane na te dwie frakcje. W związku z tym pytanie - czy u nas nie dało by się 
zrobić tego samego?, bo z tego co wiem, to przecież nasze odpady są wywożone na wysypisko 
w Janczycach, gdzie Związek Dorzecza Koprzywianki właśnie sortuje na te dwie frakcje i ja był 
bym za taką właśnie segregacją śmieci ho to by było duże ułatwienie dla mieszkańców. Pojawił się 
bałagan, ponieważ REMONDIS najpierw wydał nam ulotkę, według której musimy segregować 
odpady na dwa pojemniki, a teraz dają nam worki i z tego co wiem to nie wszędzie takie worki 
trafiają do domostw, ale przynajmniej u mnie dają zawsze systematycznie i na workach jest 
opisane, do którego worka co wrzucać i jest osobno papier, osobno metal, osobno plastik, 
no i w końcu jak mamy to segregować?. Ja był bym za tym, żebyśmy zmienili uchwałę 
i segregowali na dwie frakcje. Bardzo proszę o odpowiedź p. Prezesa bądź p. Burmistrza. 

Pan Andrzej Chaniecki - Burmistrz Miasta i Gminy - prosząc o głos wyjaśnił; w życiu jest tak, że 
coś jest za coś i gdybyśmy ogłosili przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów, to ta 
segregacja w Janczycach wchodziła by w tą cenę, którą wyłoniliśmy w drodze przetargu, natomiast 
po pierwsze; podjęliśmy tą organizację i te uchwały zgodnie z duchem ustawy, a po drugie ze 
względu na staranność ekonomiczną, bo jak my będziemy segregować i będziemy konsekwentnie 
wymagać od odbiorcy, żeby to nie było mieszane, to będziemy mniej płacić na składowisku 
w Janczycach, Ja wiem, że to nastręcza pewne trudności kiedy są odpady zmieszane, a później 
trzeba je segregować oprócz biodegradowalnych na: szkło, papier, folie itd,, ale jak tego nie 
zrobimy to wtedy cena siłą rzeczy powinna być wyższa, bo ta segregacja musi się odbyć na taśmie 
w Janczycach, Na początku chcieliśmy zobaczyć jak ekonomicznie wyjdziemy. Dzisiaj mówiąc 
najogólniej, żeby w drobiazgi nie wchodzić, że w miarę trafiliśmy z ustaleniem cen i z tym jakiegoś 
większego problemu myślę finansowego nie będzie. Oczywiście mamy udokumentowane uwagi do 
wykonawcy bo to nie idzie z duchem regulaminu, z duchem treści przetargu, specyfikacji i nad tym 
będziemy w najbliższym czasie debatować i rozmawiać z wykonawcą bo tak nie może być, żeby 
idea tej ustawy i segregacji w gospodarstwach domowych po to, żeby mniej płacić ona była w jakiś 
sposób dezawuowana. Jeśli chodzi o tą myśl p. Przewodniczącego - ja podzielam pogląd, że 
możemy podjąć uchwałę, że nie będzie czterech pojemników opisanych tylko będzie podział na 
biodegradowalne zmieszane i pozostałe segregowane, chociaż nie wiem, czy to będzie zgodne 
z duchem ustawy. Musimy natomiast sobie zdawać sprawę, że te koszty mogą wtedy podrożeć, ale 
ja bym jednak zdecydowanie wolał, żeby nauczyć się tej segregacji w gospodarstwach domowych 
i wyegzekwować od wykonawcy, żeby ta właściwa segregacja była właściwie odbierana 
i dowożone posegregowane odpady na składowisko w Janczycach, Zobaczymy jak finansowo na 
tym jeszcze wychodzimy bo za dwa miesiące będziemy podsumowywać półrocze. Przetarg mamy 
na rok, a Koprzywianka miała na pół roku i oni już przystępują do przygotowania przetargu. 
U nich jest troszeczkę inna specyfika, ponieważ oni w większości obsługują teren wiejski, a u nas 
jest miasto, a miasta są troszeczkę inną specyfiką. Jeśli frzeba jeszcze coś dodać to bardzo proszę 
p. Kierownika Klimkowskiego. 

Pan Ireneusz Klimkowski - Kierownik Ref RGRiNK - zabierając głos powiedział; uchwały 
podjęte przez Wysoką Radę są zgodne z ideą ustawy, natomiast w tej chwili jest tak jak mówił 
p. Przewodniczący, że nie musimy segregować bo nie wiadomo było kto wygra przetarg i w jaki 
sposób będzie odbierał odpady, ale REMONDIS jako odbiorca odpadów w tej chwili chce, żeby 
wrzucać do jednego worka te wszystkie segregowane, a więc: plastik, szkło i papier. Nie musimy 
tego segregować na trzy worki. 
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Do tej wypowiedzi włączył się p. Burmistrz i powiedział; źe my clicemy, aby odbiorca stosował 
się do specyfikacji i te kontrole, które ostatnio przeprowadziliśmy mają wyeliminować te 
nieprawidłowości. 

Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - powiedział: ja myślę, że 
powinniśmy wydać ulotkę precyzującą dokładnie te kwestie. Nasza uchwala to dokładnie 
precyzuje, ale nilct nie ma przed sobą uchwały segregując śmieci, a my nie możemy powiedzieć, że 
nieznajomość prawa szkodzi, wobec tego musimy wydać ulotkę, która sprecyzuje dokładnie jak 
segregować. Moje pytanie jest tafcie - czy te nasze odpady komunalne, które są wywożone do 
Janczyc trafiają na linię do segregacji, czy nie?, bo rozumiem, że gdy będziemy segregować na te 
poszczególne frakcje osobno to pomijamy linię segregacji i mamy odpady taniej, a jeśli mimo 
segregacji na cztery te odpady i tak frafiają na segregację, to koszt jest ten sam i to jest bezsensu. 
Moim zdaniem powinniśmy się dowiedzieć czy one trafiają na linię segregacji. 

Pan Grzegorz Gajewski - Prezes Zarządu PGKiM Sp. z o.o. w Opatowie - wyjaśnił, że tak one 
trafiają na linię segregacji, przy czym nakład pracy pracowników, którzy to segregują już wstępnie 
posegregowane odpady jest mniejszy niż niesegregowanych. 

Pan Andrzej Chaniecki - Burmistrz Miasta i Gminy - dodał; jeśli będzie zachowana segregacja 
taka jaką mamy w uchwale to będziemy mniej płacić. 

Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - dodał, wobec tego moja 
propozycja jest taka, żebyśmy wydali ulotkę dla mieszkańców z prawidłowym segregowaniem tych 
odpadów, ponieważ ulotka wyszła inna, a worki są irme i ja nie wiem w końcu czy mamy się 
stosować do worków, czy do ulotek, a nie wszyscy worki dostają. Ja dostaję, ale np. p. radny 
Krzysztof Kawalec, p. radna Zofia Długosz mówią, że do tej pory worków nie dostają, dlatego 
musimy to uporządkować. 

Pan Andrzej Chaniecki - Burmistrz Miasta i Gminy - powiedział; przyjmijmy taką zasadę, że jak 
są jakieś usterki i niejasności to zgłaszajmy to do pracownika, a jeśli Państwo nie macie do 
pracownika zaufania to bezpośrednio do mnie telefonicznie lub osobiście i sygnalizujcie takie 
sytuacje, np, ile osób w sołectwie nie otrzymało worków, a ja sobie z tym poradzę, natomiast sesja 
nie jest miejscem na dyskusję o tym kto dostał, a kto nie dostał worków na śmiecie, a jak ja nie 
mam żadnego sygnału to dla mnie jest to sytuacja typowo niekomfortowa tutaj. Przejdźmy zatem 
do kwestii zasadniczej, albo przełóżmy tą dyskusję na Komisję i będziemy mieli możliwość oceny 
finansowej za pół roku. Jeśli chodzi o worki, to wykonawca ma obowiązek dostarczyć nam 
pojemnik na odpady zmieszane i cztery worki na segregowane i koniec kropka. Jeśli ktoś nie oddaje 
biodegradowalnych to trzy opisane worki ma obowiązek dostarczyć, a my jako Urząd mamy to 
egzekwować, a Państwo sygnalizujcie takie nieprawidłowości, a jeśli w ogóle ktoś worków nie 
dostaje to proszę zadzwonić i poinformować o tym, a worki zostaną dowiezione. 

Pan Grzegorz Gajewski - Prezes Zarządu PGKiM Sp, z. o.o. w Opatowie - wyjaśnił; przy 
odbiorze odpadów w mieście stosujemy taką zasadę, że jeżeli odbieramy worek np. z plastikami to 
ten sam worek dajemy, żeby nie było czterech worków, jeżeli tych czterech worków się nie zużywa. 
Tak więc, nie każdy dostaje cztery worki, ponieważ worki by się dublowały. 

Pan Andrzej Chaniecłd - Burmistrz Miasta i Gminy - powiedział; to jest nieprawidłowość 
p. I*rezesie, ponieważ w tej ojrfacie każdy ma dostać cztery worki, a niejeden. 

Pan Grzegorz Gajewski - Prezes Zarządu PGKiM Sp. z, 0,0, w Opatowie - dodał, że każdy te 
cztery worki ciągle ma i na wsi jest tak samo, a jeżeli ktoś z jakichkolwiek powodów nie otrzymał 
worków czy z terenu Miasta, czy z terenu Gminy zapraszam do PGKiM, albo proszę zadzwonić do 
Przedsiębiorstwa i worki dostarczymy, 
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Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - dodał; myślę, że tą dyskusję 
możemy zamknąć, a ja bym bardzo prosił, aby taka ulotka ze szczegółowym opisem pojawiła się, 
również jeżeli cliodzi o ilości odbierane, ponieważ intencją naszą było, że wszystkie odpady 
dajemy, potem mieliśmy różne ulotki. Druga poszła z REMONDiSU gdzie też była niejasność, 
dlatego uważam, że w najbliższym miesiącu powinniśmy to doprecyzować. 

W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji, p. Przewodniczący Rady podał projekt uchwały 
pod głosowanie Rady. W wyniku przeprowadzonego głosowania. Rada Miejska podjęła 
jednogłośnie uchwałę Nr XLIV/335/2013 zmieniająca uchwalę w sprawie uchwalenia Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Opatów, 12 głosami „za" O głosów 
„ przeciwnych" i O głosów „wstrzymujących się". W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. / stan. 
zał. do Prot. /. 

d) Pan Ireneusz Klimkowski - Kierownik Ref. RGRiNK - przedstawił projekt uchwały 
zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

Pan Artur Kargulewicz - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, członek Komisji Przestrzegania 
Prawa, Porządku Publicznego i Samorządu Mieszkańców Rady Miejskiej- przedstawił pisemną, 
pozytywną opinię wspólną Komisji Przestrzegania Prawa, Porządku Publicznego i Samorządu 
Mieszkańców oraz Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej 
do przedłożonego projektu uchwały, / stan. zał. do Prot. /. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLIV/336/2013 zmieniająca uchwałę w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 13 głosami „za" , 
O głosów „ przeciwnych" i O głosów „wstrzymujących się". W głosowaniu wzięto udział 
13 radnych, / stan. zał, do Prot, /. 

e) Pan Ireneusz Klimkowski - Kierownik Ref RGRiNK - przedstawił projekt uchwały 
zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

Pan Artur Kargulewicz - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, członek Komisji Przestrzegania 
Prawa, Porządku Publicznego i Samorządu Mieszkańców Rady Miejskiej- przedstawił pisemną, 
pozytywną opinię wspólną Komisji Przestrzegania Prawa, Porządku Publicznego i Samorządu 
Mieszkańców oraz Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej 
do przedłożonego projektu uchwały, / stan. zał. do Prot. /. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLIV/337/2013 zmieniająca uchwałę w sprawie 
wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki 
takiej opłaty,l3 głosami „za" O głosów „ przeciwnych" i O głosów „wstrzymujących się", 
W glosowaniu wzięło udział 13 radnych. / stan, zał, do Prot. /, 
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f) Pan Ireneusz Klimkowski - Kierownik Ref RGRiNK - przedstawi! projekt uchwały 
zmieniająca uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości, 

Pan Artur Kargulewicz - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, członek Komisji Przestrzegania 
Prawa, Porządku Publicznego i Samorządu Mieszkańców Rady Miejskiej- przedstawił pisemną, 
pozytywną opinię wspólną Komisji Przestrzegania Prawa, Porządku I*ublicznego i Samorządu 
Mieszkańców oraz Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej 
do przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał do Prot. /. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLIV/338/2013 zmieniająca uchwałę w sprawie 
wzoru deklaracji o wysokości opłaty za go^jodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właściciela nieruchomości, 13 głosami „za" O głosów „ przeciwnych" i O głosów „wstrzymujących 
się". W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. / stan. zał do Prot, /. 

g) Pan Ireneusz Klimkowski - Kierownik Ref RGRiNK - przedstawił projekt uchwały 
w sprawie zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej w Opatowie. 

Pani radna Beata Wrzołck - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji do 
przedłożonego projektu uchwały, / stan, zał, do Prot, /, 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLIV/339/2013 w sprawie zawarcia kolejnej 
umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej w Opatowie, 13 głosami „ za" O głosów 
„ przeciwnych" i O głosów „wstrzymujących się", W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, / stan. 
zał, do Prot, /. 

h) Pani Martyna Rusak - Skarbnik Gminy- przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie Gminy Opatów na 2013 rok. 

Pani radna Beata Wrzolek - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji do 
przedłożonego projektu uchwały, / stan zał, do Prot /. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLlV/340/2013 w sprawie zmian w budżecie 
Gminy Opatów na 2013 rok, 13 głosami „za",O głosów „ przeciwnych" i O głosów 
„wstrzymujących się", W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. / stan. zal. do Prot. /. 

i) Pani Martyn Rusak - Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 2013 - 2028, 

Pani radna Beata Wrzolek - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji do 
przedłożonego projektu uchwały. / stan. zał, do Prot, /. 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 
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Rada Miejska podjęła jednogłośnie ucłiwałę Nr XLIV/341/20!3 zmieniająca ucłiwałę w sprawie 
ucłiwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 2013 - 2028, 13 głosami 
„za",0 głosów „ przeciwnych" i O głosów „wstrzymujących się" W głosowaniu wzięło udział 
13 radnych, / stan. zał. do Prot, /, 

j ) Pan Ireneusz Klimkowski - Kierownik Ref, RGRiNK - przedstawił projekt uchwały w sprawie 
nabycia nieruchomości niezabudowanej oznaczonej numerem ewidencyjnym 1538/2 położonej 
w Opatowie, 

Pani radna Beata Wrzolek - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej- przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji do 
przedłożonego projektu uchwały, / stan, zał, do Prot, /, 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLIV/342/2013 w prawie nabycia nieruchomości 
niezabudowanej oznaczonej numerem ewidencyjnym 1538/2 położonej w Opatowie, 13 głosami 
„za", O głosów „ przeciwnych" i O głosów „wstrzymujących się". W głosowaniu wzięło udział 
13 radnych, / stan, zał. do Prot, /, 

k) Pan Ireneusz Klimkowski - Kierownik Ref RGRiNK - przedstawił projekt uchwały w sprawie 
nabycia nieruchomości niezabudowanej oznaczonej numerem ewidencyjnym I537/I położonej 
w Opatowie. 

Pani radna Beata Wrzołck - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej- przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji do 
przedłożonego projektu uchwały, / stan, zał, do Prot, /, 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLIV/343/2013 w sprawie nabycia nieruchomości 
niezabudowanej oznaczonej numerem ewidencyjnym 1537/1 położonej w Opatowie, 13 głosami 
„za",O głosów „ przeciwnych" i O głosów „wstrzymujących się", W głosowaniu wzięło udział 
13 radnych, / stan, zał, do Prot, /. 

I) Pan Ireneusz Klimkowski - Kierownik Ref RGRiNK - przedstawił projekt uchwały w sprawie 
nabycia nieruchomości niezabudowanej oznaczonej numerem ewidencyjnym 112 położonej 
w Jurkowicach, 

Pani radna Beata Wrzolek - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Mienia Rady Miejskiej - przedstawiła pisemną, pozytywną opinię Komisji do 
przedłożonego projektu uchwały. / stan, zał, do Prot, /, 

Radni nie zgłaszali uwag do projektu uchwały. 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XLlV/344/2013 w sprawie nabycia nieruchomości 
niezabudowanej oznaczonej numerem ewidencyjnym 112 położonej w Jurkowicach, 13 głosami 
„za",0 głosów „ przeciwnych" i O głosów „wstrzymujących się". W glosowaniu wzięło udział 
13 radnych, / stan, zał, do Prot, /, 

Ad.6. 
Informacja z pracy Urzędu Miasta i Gminy w Opatowie oraz Burmistrza Miasta i Gminy Opatów 
w okresie międzysesyjnym. 
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w tym punkcie obrad głos zdłierali: 

Pan radny Andrzej Żychowski - prosząc o głos powiedział; w pkt. 18 ppkt a - mamy informację 
o udziale p. Burmistrza w uroczystościach upamiętniających 150 rocznicę Powstania Styczniowego. 
Dla nas mieszkańców Opatowa takim właściwie najważniejszym punktem jeśli chodzi o to 
Powstanie to jest oczywiście rok 1864, czyti styczniowa Bitwa Opatowska. Chciałem zapytać, czy 
w związku z udziałem w tych uroczystościach, jak rozumiem o charakterze wojewódzkim, jest 
przewidziany jakiś punkt w Opatowie?. Jeśli tak to proszę aby p. Burmistrza o tym powiedział, 
ponieważ zwróciła się do mnie jedna z pań, która jest regionalistą mieszkająca poza Opatowem, 
Jest podobno kilka rodzin potomków, uczestników tej Bitwie, którzy są zainteresowani tym czy 
będą obchody. Z historii, którą wszyscy znamy począwszy od Stefana Kiniewicza „Powstanie 
Styczniowe", ta Bitwa jest uważana za jedną z najważniejszych. W opracowaniu pt. „Od Węgrowa 
do Opatowa" itd,, itd Mógłbym tu wymieniać jeszcze parę innych opracowań, już nie wspomnę 
0 naszym Stefanie Kotarskim i ta Bitwa jest ciągle podkreślana. Niestety, jakoś tak dziwnie się 
złożyło, że przy opracowaniu Biblioteki Wojewódzkiej o Powstaniu Styczniowym ta Bitwa została 
potraktowana po macoszemu, o czym już mówiłem, co zgłaszałem, W tym opracowaniu 
p. Dyrektorze ta Bitwa została potraktowana jak piąte koło u wozu. Jest tam tylko krótka informacja 
1 nic więcej. Jest troszeczkę czasu, więc bardzo bym prosił, jeśli nie ma takiego planu, jeśli chodzi 
o Województwo, to żeby się tym zainteresować, 
- Druga sprawa, o którą chcę zapytać p. Burmistrza, aby już drugi raz nie podchodzić do mikrofonu 
dotyczy nieuregulowanego stanu prawnego, a mianowicie; zwróciła się do mnie w obecności 
jednego z pracowników UM i G osoba, która kiedyś pracowała w Rejonie Dróg, Tam podobno są 
jakieś problemy związane z przekształceniami i siedmiu, czy ośmiu pracowników 
z Opatowa zostało zwolnionych. Osoby te mają w tej chwili jakieś postępowanie sądowe. Kiedyś 
były właścicielami, czy współwłaścicielami, a w tej chwili same nie wiedzą na jakim to jest etapie, 
kto był, kto jest i kto jeszcze będzie właścicielem. Nie wiem, czy p. Burmistrzowi ta sytuacja jest 
znana. One chciały być może tylko pomocy prawnej, ponieważ to nie są osoby niezamożne. Bardzo 
proszę o zainteresowanie się p. Burmistrza tą sprawą. 

Pan Andrzej Chaniecki - Burmistrz Miasta i Gminy - prosząc o głos powiedział; pierwsza sprawa 
dotyczy 150 Rocznicy Bitwy Opatowskiej, My p. Przewodniczący byliśmy nie w związku 
z uroczystościami wojewódzkimi na Świętym Krzyżu, ale w związku z tym , że ta Bitwa była 
równo 150 lat temu w lutym i myślę, że jak wyjdziemy z tego okresu intensywnych inwestycji, 
to na początku przyszłego roku powołamy zespół, aby to 150 lecie i tą tragedię, która się tutaj 
wydarzyła uczcić godnie Proszę być spokojnym. Myślę, że przed Panem spore pole działania, a za 
zainteresowanie dziękuję i oczekuję na inicjatywę jeśli chodzi o scenariusz nie tylko od 
p. Przewodniczącego ale od wielu z Państwa, którzy lepiej się na historii znają niż ja. 
- Co do spotkania na kompleksie inwestycyjnym, o którym mówił p, Żychowski - my tam możemy 
się spotkać w każdej chwili. Myślę, że większość z Państwa na bieżąco te prace obserwuje. Pod 
ziemię niczego się nie zakopie. Ja mam pewien plan zaproszenia tam Państwa, ale chciałbym, aby 
na to spojrzeć retrospektywnie Od dzisiaj niwelujemy teren ciężkim sprzętem - wyłoniliśmy 
wykonawcę, więc jeśli Państwo pozwolą, to wstrzymajmy się jeszcze ze dwa tygodnie, wtedy 
kompleksowo na to wszystko spojrzymy, obejrzymy, podyskutujemy, spędzimy tam ze dwie, trzy 
godziny po południu przed oficjalnym otwarciem, ale jeśli jest potrzeba takiego szybkiego 
spotkania w ciągu dziesięciu dni jak Pan Przewodniczący powiedział, to w każdej chwili jestem na 
to gotowy. Myślę, że jest się czym cieszyć Mnie osobiście ta sprawa dość mocno buduje, bo to jest 
nowy kawałek miasta, 
- Co do kwestii przekształceń w dawnej spółce Przedsiębiorstwa Robót Drogowych - tam nastąpiła 
fijzja tych kilku przedsiębiorstw. Znam z nasrwiska osoby, które tam nie pracują i wiem, że 
dochodzą swoich praw pracowniczych w Sądzie Pracy, Nikt indywidualnie do mnie się nie zwracał 
w tej sprawie Jeśli się ktoś zwróci indywidualnie o pomoc, a będziemy mogli jej udzielić, to 
pewnie tak uczynimy. Myślę jednak, że inicjatywa powinna leżeć po stronie osób 
zainteresowanych. My nie powinniśmy ingerować w te relacje Ja oczywiście ubolewam, że ta fiizja 
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nastąpiła i ta baza została przeniesiona, ponieważ nie ma kilkunastu miejsc przcy. W życiu tak jest, 
że jedne firmy się zwijają, a inne się rozwijają. Trzeba się rozwijać- Trochę w innej branży, ale 
staramy się przygotować teren na bazie, którą mamy. W tym roku powstaje pięćdziesiąt miejsc 
pracy. Proszę śledzić dokładnie ile w związku z tym miejsc pracy upadnie przy tych co powstają, bo 
takie głosy też słyszałem, a ja uważam, że nie upadnie nic. Gospodarz terenu podejmując decyzje 
o budowie nowych inwestycji gdyby chciał na początku kalkulować, czy to spowoduje likwidację 
jednego, czy dwóch miejsc pracy to nigdy by do niczego nie doszedł, dlatego musimy na to patrzeć 
w sposób dość mocno cywilizowany-
- Ponadto p. Burmistrz powiedział; w poniedziałek tj. 21 października br, byłem ponownie 
w związku z obwodnicą w Ministerstwie Transportu, dostarczyłem wniosek / po wcześniejszej 
rozmowie z p. Dyrektorem Waszkiewiczem przed kilkoma tygodniami / opisany tą sytuacją, 
z dodaniem dróg bocznych, które zostały przez kierowców spenetrowane i są niszczone przez 
samochody ciężarowe, które chcą ominąć korki. Jest to dla mnie poważne zmartwienie jako 
gospodarza gminy i myślę, że i Starosty Powiatowego, ponieważ po drogach powiatowych też 
jeżdżą. Ponadto, ta sytuacja zagraża bezpieczeństwu ludzi tam mieszkających. Pan Dyrektor 
przeglądając zdjęcia był trochę zdziwiony, że o godz, 13,00 są już takie kolejki, a nie jest to 
godzina szczytu komunikacyjnego. Zdjęcia były robione przez Strażników Miejskich przez kilka 
tygodni w różnych dniach, i w różnych godzinach. Zdjęcia są opisane. Ujęty został też tam element 
spdecznych manifestacji. Myślę, że listopad będzie takim decydującym miesiącem decyzji i na to 
liczę. Chociaż liczę się też z decyzją przesuniętą w czasie, ale wolę żeby była przesunięta w czasie 
niż nie daj boże miała by być negatywna. Mam nadzieję, że to pójdzie w dobrym kierunku i takie 
mnie pewne sygnały dochodzą od ludzi, którzy współdecydują, ale za wcześnie na hura optymizm. 
Taką dokumentację do wiadomości otrzymała również GDDKiA przy ul. Wroniej. To jest już trzeci 
komplet dokumentacji fotograficznej i opisowej, 

- Pan Burmistrz mówił ponadto, że dokładnie 30 lat temu pisał notatkę nt, niebezpieczeństwa na ul. 
Legionów do zarządcy drogowego, że tam jest potrzebne przejście, że tam jest potrzebne 
poszerzenie chodnika, że jest potrzebne oznakowanie sygnalizacją żółtą świetlną. Później, kiedy był 
radnym również to poruszał kiedy Rejon Dróg Publicznych podlegał pod Lublin i trzeba było 
czekać 30, a później 20 lat, żeby taką prostą rzecz zrobić jak 2 metrowy chodnik, który jest już 
zrobiony, a w przyszłym roku założymy tam wysięgnik z pulsacyjnym ż ^ y m światłem. Tego 
zadania nie podaruję p. Dyrektorowi Wyrwichowi z GDDKiA. W perspektywie finansowej 
wykupimy od p. Jakubowskiego całą lub część działki do poszerzenia pasa drogowego dla 
bezpieczeństwa pieszych i wyjeżdżających. Na tej sali o to jeszcze prosiłem w latach 90-tych, 
kiedy od p, Rejów można było tą działkę wykupić. To się nie doczekało realizacji, ale w tej chwili 
to powoli realizujemy, przy kilkunastu potężnych inwestycjach musimy sobie z tym radzić. 
Co do chodników jeszcze - ten chodnik na drodze nr 9 jest wreszcie w planie do realizacji na 2014 
rok, ale najważniejszą dla nas rzeczą jest obwodnica i na to z niecierpliwością czekamy. 

Pan radny Andrzej Żychowski - prosząc o głos powiedział; odnośnie Powstania Styczniowego, 
oczywiście deklaruję swoją pomoc tak jak do tej pory. Mam wydanie Kotarskiego „Powstanie 
Styczniowe", które kilka dni temu kupiłem na allegro. Następne opracowanie z lat 30-tych -
zawsze udostępniałem wszystkie opracowania nieodpłatnie. Część materiałów zawieszanych na 
tablicach to też są moje rzeczy i nigdy nie brałem za to ani grosza i na Powstanie Styczniowe też 
chętnie pomogę. Co do wizyty na inwestycjacłi, to nie wiem czy to ł)ędzie 10, czy 14 dni, to nie jest 
aż tak istotne, to jest kwestia umówienia się, natomiast ja taką potrzebę odebrałem ze spotkań na 
posiedzeniach Komisji, Jest to kwestia ustalenia pomiędzy p. Burmistrzem, a p. Przewodniczącą 
Komisji Budżetowej, a my się do tego dostosujemy. 

Ad.7. 
Na piśmie nie wpłynęły interpelacje i zapytania. Ustnie pytania zadawali: 
Pan radny Władysław Suslo - prosząc o głos powiedział; kiedyś przy omawianiu tematu 
śmieciowego była mowa, że będą dodatkowe kosze powyżej iluś tam osób. Wtedy jeszcze nie były 
znane szczegó^. W związku z tym, czy jest już coś w tym temacie wiadomo?. Następny temat. 
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który wynikł przed sesją, żeby nie zasypiać w kwestii przekazania 3,5 tys. zł z budżetu gminy na 
Przedszkole. Tak samo jak i nasze składki, żeby ten temat był jak najszybciej zrealizowany. 

Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - zabierając głos wyjaśnił; przed 
sesją przedstawiciele Rady Rodziców z naszego Przedszkola Publicznego przyszli i chcieli zbierać 
pieniądze na zakup do Przedszkola kącików tematycznych do zabaw dla dzieci Stwierdziliśmy, że 
zrobimy taką zbiórkę wśród naszej Rady przed przyszłą sesją oraz będziemy wnioskować 
o zwiększenie dotacji dla Przedszkola o kwotę 3,5 tys. zł na zakup tych kącików tematycznych, ale 
to dopiero na przeszłą sesję ten wniosek skierujemy, ponieważ nie mamy przygotowanego na 
piśmie. 

Pani Anna Dziarmaga - Dyrektor Przedszkola Publicznego w Opatowie - wyjaśniła, że to była 
inicjatywa rodziców i podkreśliła, że w jednej z sal w Przedszkolu są zabawki, które liczą 43 lata. 

Pan Andrzej Chaniecki - Burmistrz Miasta i Gminy - prosząc o głos powiedział, mam prośbę do 
p. Kierowników jednostek organizacyjnych, j ^ są problemy to proszę je również zgłaszać, bo jak 
nie raz już mówiłem nie robimy oszczędności na dzieciach. Myślę, że w jakiś sposób ten problem 
został tutaj sztucznie nadmuchany, ponieważ te 3,5 tys. zł to ostatecznie Burmistrza stać, żeby 
kupił te kąciki. Na przyszłość proszę takie rzeczy sygnalizować. 

Ad.8. 
W wolnych wnioskach, w sprawach różnych głos zabierali: 
Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - nawiązują do wystąpienia 
p. Wiceprzewodniczącego Andrzeja Żychowskiego, w kwestii Powstania Styczniowego powiedział; 
w lutym 2014 roku będziemy ol>chodzić 150 rocznicę Powstania Styczniowego. 10 listopada br, jak 
co roku organizujemy w restauracji Żmigród IV wieczór z pieśnią patriotyczną, na który już dzisiaj 
bardzo serdecznie Państwa zapraszam. Pani Anna Armada przekazała książki historyczne 
z księgozbioru swojego męża p. doktora Henryka Armady, który miał dużą bardzo wartościową 
bibliotekę historyczną i te książki będziemy chcieli sprzedawać jako cegiełki, z przeznaczeniem na 
odremontowanie miejsca pamięci powstańców styczniowych straconych 30 kwietnia 1864 roku 
przy Szpitalu w Opatowie. Tam jest mogiła, gdzie leży sześciu chłopaków w wieku 18 - 26 lat, 
którzy zdradzeni przez swojego kolegę zostali powieszeni nad ranem 30 kwietnia 1864 roku. 
Będziemy chcieli zebrać te pieniądze i wyremontować to miejsce, które może uda się wspólnie 
otworzyć 30 kwietnia 2014 roku, dlatego Państwa serdecznie zapraszam 10 listopada na godz. 
18.30 do restauracji Żmigród, gdzie będziemy mogli pośpiewać pieśni patriotyczne i wspomóc 
finansowo ten cel. 

Pan Waldemar Węgicwicz - Dyrektor Powiatowej i Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej 
w Opatowie - prosząc o głos mówił; ja chcę zabrać głos w sprawie, którą poruszył radny p. Andrzej 
Żychowski - otóż, to wydanie z Biblioteki Wojewódzkiej dotyczące 150 rocznicy Powstania 
Styczniowego dotyczy Ziemi kieleckiej. To wydanie nie jest opracowane przez pracowników 
Biblioteki tylko przez pracowników naukowych Uniwersytetu Kieleckiego. Sprawy związane 
z Ziemią opatowską są poruszane marginalnie dlatego, że my wtedy byliśmy w Guberni 
radomskiej. Co do 150 rocznicy Bitwy Opatowskiej, to jest nasza rocznica i my musimy sami do 
tego się przymierzyć, W związku z powyższym, wspólnie z p. Dyrektorem Andrzejem Klimontem 
pewne maleńkie ustalenia już mamy i będziemy pracować nad programem na przełomie roku, co do 
godnych obchodów tej Bitwy, W tej chwili ukazał się „Słownik Powstańców Styczniowych" 
z Ziemi sandomierskiej. My wtedy byliśmy w Guberni radomskiej, ale także w nomenklaturze 
polskiej na terenie województwa sandomierskiego. Ja polecam lekturę tej książki. Będziemy ją 
sprzedawać na kiermaszu i z taką pozycją stricte dotyczącą powstańców walczących na terenie 
Ziemi opatowskiej będziemy mogli się zapoznać. 
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Pan radny Andrzej Żychowski - prosząc o głos powiedział, to opracowanie, o którym mówił 
p. Dyrektor składa się z dwócłi części, część I to jest opis szczegóJnycłi bitew, a część I I to opis 
miejsc. W opisie bitew nas nie ma, W opisie miejsc jesteśmy, więc trzeba się trzymać 
konsekwentnie i to jest pierwsza sprawa. Sprawa druga - p Dyrektor mówił tu o przygotowaniach 
do obchodów i myślę, że jest to dla nas okazja, żeby starać się o środki z zewnątrz, szczególnie 
o środki wojewódzkie. Myślę, że mamy tu przedstawicieli w Sejmiku Wojewódzkim, mamy 
przedstawicieli w Urzędzie Wojewódzkim, czy Marszałkowskim, należy u nich starać się, żeby 
pieniądze jakieś pozyskać, jest na to jeszcze kilka miesięcy. Uważam, że jest to rocznica, którą 
należy podkreślić w kontekście całego województwa, ponieważ to nie jest pierwsza lepsza Bitwa, 
tylko to jest naprawdę bardzo ważna Bitwa dta całego Powstania Styczniowego, 

Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - dodał; 10 listopada o godz. 12.00 
w Opatowskim Ośrodku Kultury odbędzie się konferencja naukowa, której organizatorem jest 
p. Burmistrz Miasta i Gminy Opatów, ja oraz p. Dyrektor Biblioteki, na którą bardzo serdecznie 
Państwa zapraszam. Konferencja jest planowana na około 3,5 godziny. Będą w tym zakresie jeszcze 
informacje i plakaty. 

Ad.9. 
Pan radny Tomasz Staniek - Przewodniczący Rady Miejskiej - stwierdził, w wyniku wyczerpania 
przyjętego porządku obrad sesji, zamykam obrady XLIV sesji Rady Miejskiej w Opatowie. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

I v^Teresa Głąb / 
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